

# Franckesche Stiftungen zu Halle

## Lebenslauf von Andreas Dietericus.

**Dietericus, Andreas**

**Halle (Saale), 21.12.1711**

---

### Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle ([studienzentrum@francke-halle.de](mailto:studienzentrum@francke-halle.de))

### Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle ([studienzentrum@francke-halle.de](mailto:studienzentrum@francke-halle.de))

[urn:nbn:de:gbv:ha33-1-210315](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:gbv:ha33-1-210315)

in hunc quoque numerum receptus est, in quo multorum et  
spirituum et corporum fuit beneficium. Fuit  
Reg, et Rector beneficiorum utat ad nominis sui laudem  
suisque ac aliorum rerum emolumentum. Habet  
d. Decembr. MDCCCXI.

Andreas Dietericus Belgak  
Transylvanus Anno M.DCCCXI  
die 20 Novemb. Parentibus dilecti-  
simis, Patre quidem Joanne Die-  
terico, Belgakini v.D. quondam  
Ministro; Matre vero Catharina  
in hanc lucem editus, ac sine  
ira in favorem Domini et animi  
per laudum <sup>et generis</sup> receptus sum. Parentes in id  
precipue incubuere, ut animus  
meus a teneris bonis imbuere  
literis. Ad hunc finem obtine-  
dum patria primum usque  
Schola, qua relicta, Mediam me

326 328.  
contuli, ac in Gymnasio, quod ibi  
habebz litens operam navavi. Hinc  
discedens, Gymnasium academicum  
Eugediense, tunc temporis Florentissimum  
maiores Auditorum profectus faciendi  
causa eligebam; unde biennio  
scato Mediam annos natus xvii  
redit, quadricenniūq. ferme spatio  
Audito Oratorio, logico ac Theologico  
vacavi. Stimulo demiqz nescio quo  
invitatus, Gymnasium quoq. Ebi-  
niense adire volui, & quum  
vero temporis spatium ibidem  
commoratus tandem dona et  
providentia et misericordia iter  
in Germaniam instituens, Ao 1708  
die 17 Septembris hanc Fridencianam  
ingressus, in qua summa domi-  
nissimis benignitas inter plurima  
alia beneficia quibus in hunc usq.  
diem adhuc fruor, de victu quot  
& orphanorū puerorū suppeditato  
prospexit

Halo Reg. die 21 Decemb.  
anno 1711.